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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 
sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 
 
§ 2 Öppna Sköndals fritidsgård igen, med personal som är van att arbeta med 
ungdomar 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda ett medborgarförslag från Karin 
Olsson om att öppna Sköndals fritidsgård igen, med personal som är van att arbeta med 
ungdomar. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Karin Olsson att stadsdelsnämnden ska öppna Sköndals 
fritidsgård igen, med personal som är van att arbeta med ungdomar.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-31. 
Dnr FAR 2021/327 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 3 Skapa en sagostig för de minsta 
Inlämnat medborgarförslag, för nämndens ställningstagande 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda ett medborgarförslag från Erik Wagner 
Sobelius med flera om att skapa en sagostig för de minsta. 
 
Ärendet 
I ett medborgarförslag föreslår Erik Wagner Sobelius med flera att stadsdelsnämnden skapar 
en sagostig för de minsta.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 
återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-31 
Dnr FAR 2021/352 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Öppna ett fritidsbibliotek i Farsta 
Svar på skrivelse från S och V 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om att öppna ett fritidsbibliotek i Farsta. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden framför Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 
önskemål om att förvaltningen inventerar möjligheten att starta ett fritidsbibliotek 
tillsammans med föreningslivet. S och V ser en plats där allmänheten kan lämna in sin 
begagnade utrustning som får förlängt liv genom att lånas ut till andra som kan fortsätta 
nyttja fritidsutrustning för att njuta av skogarna och sjöarna i området.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget och har börjat planera för en försöksverksamhet 
med ett fritidsbibliotek för invånarna i Farsta. Biblioteket kommer bli ett komplement till det 
redan befintliga lagret med sportutrustning som hålls iordning av Farsta Hockey och används 
av förskolor, skolor och fritidshem i Farsta för aktiviteter under lov och friskvårdsdagar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-15. 
Dnr FAR 2021/149 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Vi är mycket glada över detta positiva svar och förtjänstfulla arbete som förvaltningen utfört 
gällande att starta ett Fritidsbibliotek i Farsta, oss veterligen det första i Stockholms stad. 
Detta fritidsbibliotek hoppas vi ska vara till glädje för så många Farstabor så möjligt och vi 
uppskattar att vi blivit hörsammade om att förlägga ett just här i stadsdelen. 
 
Beroende på när verksamheten kommer igång är det önskvärt att låta det gå en tid innan 
verksamheten utvärderas. Vi instämmer i Pensionärsrådets iakttagelse att det är kort om tid 
med bara ett par månader innan fritidsbiblioteket ska utvärderas. Viktigt att alla rutiner 
hinner sätta sig och fritidsbiblioteket varit i bruk en tid för att kunna göra en god utvärdering. 
 
Annars är vi som sagt positiva att bli hörsammade i denna fråga som genererar både arbete 
och möjligheter att låna fritidsutrustning för Farstaborna. 
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§ 5 Öka antalet feriearbeten för ungdomar i stadsdelsområdet 
Svar på skrivelse från S och V 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om att öka antalet feriearbeten för ungdomar i 
stadsdelsområdet. 
 
Ärendet 
I en skrivelse till stadsdelsnämnden föreslår Socialdemokraterna och Vänsterpartiet att 
antalet feriearbeten utökas så att fler sökande ungdomar kan få arbeta inom stadsdelsområdet 
i sommar.  
 
Förvaltningen har arbetat framgångsrikt med att utöka antalet platser för feriearbete och 
kommer att erbjuda feriejobb till 558 ungdomar i sommar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-04-23. 
Dnr FAR 2021/242 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V)  
 
Det är med stor glädje som vi tar del av förvaltningens framgångsrika arbete med att utöka 
antalet feriearbeten inför sommaren. Beskrivningen av hur utökningen har genomförts inom 
stadens och statens egna verksamheter, samt genom en kulturförening och privat 
omsorgsverksamhet är upplyftande att läsa om. Tack för svaret på vår skrivelse. 
 
Det vore även intressant att få veta hur merkostnadsersättningen från staten, har använts för 
att skapa fler feriejobb? 
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§ 6 Idéburet offentligt partnerskap (IOP) om om en renare och trivsammare 
miljö kring Magelungen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) 
med Magelungens fiskevårdsförening om en renare och trivsammare miljö kring 
Magelungen under åren 2021–2024. 
 
Ärendet 
Förvaltningen föreslår att nämnden tecknar en överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Magelungens fiskevårdsförening om skräpplockning från sjösidan av 
Magelungens strand och vassbälte. Syftet med överenskommelsen är att genom föreningens 
aktiviteter för barn, ungdomar och vuxna skapa en renare och trivsammare miljö kring 
Magelungen.  
 
Föreningen och nämnden har sedan april 2020 en överenskommelse om skräpplockning från 
sjösidan av Magelungen inom Farsta stadsdelsområde som gäller till och med den 31 augusti 
2021. Båda parter önskar en förlängning av avtalet till och med den 31 december 2024. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-12. 
Dnr FAR 2021/324 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Magelungens fiskevårdsförening har sedan år 2020 ett IOP avtal med Farsta stadsdelsnämnd 
om skräpplockning från sjösidan av Magelungen. Båda parter vill nu förlänga avtalet till den 
31 december 2024 vilket Sverigedemokraterna välkomnar. 
 
Denna typ av arrangemang är mycket positiva för stadsdelen och dess invånare. När Ideella 
intressen kan samverka med stadsdelsförvaltningen för att åstadkomma viktiga miljöinsatser 
bli alla parter vinnare. 
 
Ett stort tack till Magelungens fiskevårdsförening som aktivt tar ansvar för att upprätthålla en 
ren  och hälsosam vattenmiljö i vilken både människor och djur kan trivs. 
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§ 7 Upprustning av parken Farstaängen i Farsta, etapp 3 
Genomförandeärende 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra etapp 3 av upprustningen av 
parken Farstaängen i Farsta enligt förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden fastställde programmet för upprustning av Farstaängen den 23 maj 2019. 
Under 2020 anlades etapp 1, Dälden. Nästa etapp planeras som mötesplats med långbord, 
grillar, flera sittgrupper, solstolar, plats för boulespel och stor hammock. Linspänd belysning 
markerar platsen med ett behagligt sken. Hängmattor sätts upp bland träden i den lundartade 
delen av platsen. Sly röjs för fri sikt och ökad trygghet i närheten av gångtunneln. Vissa träd 
fälls för att befintliga ekar ska gynnas och nya träd planteras inom området. Stora ytor görs 
mottagliga för infiltration av dagvatten.  
 
Etappen är kostnadsberäknad till 5,9 miljoner kronor, varav 0,6 miljoner kronor finansieras 
genom klimatinvestering för infiltration i växtbäddar och lika mycket genom 
klimatinvestering för trädplantering i biokolsbäddar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-25. 
Dnr FAR 2021/344 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Ny förskola vid Torögatan 37 i Tallkrogen 
Genomförandeärende 
 
BESLUT 
1. Stadsdelsnämnden inrättar en ny förskola med åtta avdelningar vid Torögatan 37 i 

Tallkrogen, enligt förvaltningens förslag.  
2. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om hyresmedgivande 

avseende förskolan.  
3. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa genomförande och teckna hyresavtal med 

Skolfastigheter i Stockholm AB avseende förskolan. 
 

Ärendet 
Förskolan Regnbågen vid Torögatan 37 i Tallkrogen med totalt tre avdelningar är belägen i 
två huskroppar som uppfördes år 1959. Fastigheterna har stora renoveringsbehov och det är 
inte ekonomiskt försvarbart att renovera och behålla dem. Med anledning av ett fortsatt stort 
behov av förskoleplatser och pågående nybyggnation av bostäder fick förvaltningen den 23 
maj 2019 i uppdrag av nämnden att planera för en ny förskola med åtta avdelningar.  
 
Förvaltningen har i samråd med SISAB planerat för att fastigheterna rivs och att en ny 
förskola med åtta avdelningar uppförs på samma plats. Det möjliggör även att 
förskoleverksamheten Bullerbyn, som idag är inrymd i lokaler i Tallkrogens skola, kan flytta 
in i nya förskolelokaler. Det råder akut brist på skolplatser. Lokalerna i skolan kan då återtas 
av utbildningsförvaltningen och nyttjas till skoländamål.  
 
Nämnden föreslås inrätta en ny friliggande förskola med åtta avdelningar vid Torögatan 37 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-27. 
Dnr FAR 2021/348 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz m fl (M), Peter Öberg (L), Sigrid Arrhenius (MP) och Malena 
Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag.  
 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle avslå 
förvaltningens förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde 
Leif Söderström (SD). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Reservation  
Kjell Backman m fl (S), Marre Mayr m fl (V) och Leif Söderström (SD) 
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Farsta är en stadsdel som växer och nya bostäder byggs och planeras. Tillgången på 
förskolor och skolor är avgörande för att barnfamiljer ska välja att flytta hit. Vi är därför 
positiva till att förskolor byggs. Det behövs. 
 
Men vi motsätter oss att vi just nu bygger för stora förskolor, med för lite yta för barnen och 
lokaler som inte är optimala för ett bra yrkesliv. 
 
Förskolan avviker kraftigt från Boverkets rekommendationer vad gäller friytan 
(förskolegården). Boverket rekommenderar 40 kvm/barn och den planerade förskolan har 
bara 15,3 kvm/barn. 
 
Urklipp från Boverkets hemsida, friyta för lek och utevistelse för förskolor och skolor: 
”Forskning visar att den totala storleken på friytan helst bör överstiga 3000 m2. På en gård 
som är mindre, oavsett antal barn, kan en barngrupp få svårt att utveckla lek och socialt 
samspel på ett sätt som tillgodoser deras behov (Mårtensson, Boldemann, o.a. 2009).” 
 
Det är oerhört viktigt att sträva efter större friyta på alla förskolegårdar då barn i 
förskoleålder måste kunna leka fritt utomhus utan trängsel eller tidsbegränsning pga att alla 
ska få sin beskärda del av socialt samspel, rörelse och frisk luft. Att kunna gå på utflykt till 
närliggande skogs- och/eller strövområden är ett alternativ, men det räcker med att en 
personal är sjuk på förskolan för att ett sådant arrangemang ska tvingas ställas in. 
 
Särskilt i pandemitider, när pandemisäkring av samhällsfunktioner inför framtiden är på 
tapeten, så känns det än mer fel att ta beslut om att bygga en förskola där alla barn inte kan 
vara ute samtidigt och leka. Ytan utomhus är för liten för antalet barn, varför det är 
uppenbart att barngrupper kommer att vara inomhus även när det är fint väder. Mattider 
påverkas också ofta i dessa stora förskolor då alla barngrupper inte kan äta samtidigt, vilket 
betyder att några får äta sen lunch. Vi uppfattar att dessa stora förskolor med 8 avdelningar 
gör att personal och barn får anpassa sig efter byggnaden och ytan när det egentligen borde 
vara byggnaden som anpassades efter verksamheten. Barn och bra arbetsmiljö är värt att 
lägga pengar på.Utifrån ovanstående resonemang är två en-plans förskolor med 4 
avdelningar vardera att föredra framför en stor på 8 avdelningar. Det gäller generellt. Behov 
av förskoleplatser finns men det är också viktigt vi bygger verksamheter som matchar våra 
barns behov. 
 
Därför föreslår vi/förslag till beslut: 
 
Att förskolor ska byggas med rymlig yta där barn kan vistas ute under stora delar av dagen 
och ha en miljö som förebygger både stress och smittor. Utifrån ovanstående aspekter är två 
en-plans förskolor med 4 avdelningar vardera att föredra än en väldigt stor på 8 avdelningar. 
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§ 9 Ombyggnation av sex hygienutrymmen inom Postiljonens vård- och 
omsorgsboende 
Inriktningsärende 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att planera för en ombyggnation av sex 
hygienutrymmen inom Postiljonens vård- och omsorgsboende enligt förvaltningens förslag. 
 
Ärendet 
Utifrån Arbetsmiljöverkets inspektion och preliminära besked om verksamhetsförbud har 39 
lägenheter tomställts inom Postiljonens vård- och omsorgsboende. Sex av dessa lägenheter 
är fördelade mellan tre avdelningar inom A-huset. Förvaltningen har varit i kontakt med 
fastighetsägaren Micasa som har presenterat preliminära ritningar med kostnadsförslag om 
cirka 1,5 miljoner kronor för en ombyggnation av de sex hygienutrymmena.  
 
Förvaltningen bedömer att en ombyggnation är avgörande för enhetens möjligheter att drivas 
med en budget i balans. Förvaltningen föreslår därför att nämnden ger förvaltningen i 
uppdrag att planera för en ombyggnation för att uppfylla de krav avseende arbetsutrymme 
som Arbetsmiljöverket ställer. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-25. 
Dnr FAR 2021/347 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10 Komplettering av nämndens regler och taxor för upplåtelser av och 
nyttjanderättsavtal för förvaltningens lokaler 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden fastställer regler och taxor för upplåtelse av och nyttjanderättsavtal för 
lokaler som förvaltningen hyr och som är möjliga att upplåta till föreningar, enskilda och 
andra enligt tjänsteutlåtandets bilaga. Dokumentet ersätter det regelverk som 
stadsdelsnämnden fastställde den 26 september 2019. 
 
Ärendet 
Nämnden beslutade den 26 september 2019 att upplåta lokaler på Aktivitetshuset Tuben i 
Farsta centrum och på Mötesplatsen i Fagersjö till bland annat föreningar, organisationer och 
boende i Stockholms stad. Förvaltningen hyr även andra lokaler i stadsdelsområdet som är 
lämpliga att upplåta för exempelvis föreningsverksamhet, möten och kulturaktiviteter. 
Fritidsgården Morris i Hökarängen är ett exempel där det förekommer förfrågningar om 
möjlighet att hyra lokalen.  
 
Förvaltningen föreslår därför att de regler och taxor som nämnden har fastställt för 
aktivitetshuset Tuben och mötesplats Fagersjö kompletteras så att de även gäller för övriga 
lokaler som förvaltningen bedömer möjliga att upplåta. Den 31 maj i år fastställde 
kommunfullmäktige Riktlinjer avseende lokalupplåtelse – demokrativillkor. De riktlinjerna 
tillämpas när förvaltningen upplåter och träffar nyttjanderättsavtal för sina lokaler.  
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-11. 
Dnr FAR 2021/318 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 Utanordnare för utbetalning av pengar på nämndens vägnar 
 
BESLUT 
Farsta stadsdelsnämnd utser serviceförvaltningens förvaltningschef Charlotte Goliath till 
utanordnare för utbetalning av pengar på stadsdelsnämndens vägnar. 
 
Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges regler för ekonomisk förvaltning (Kommunal 
författningssamling 2014:01, 3 kap 5 §) ska varje nämnd utse utanordnare (kassaförvaltare) 
med befogenhet att på nämndens vägnar beordra utbetalning av pengar.1 Nämnden ska ge 
denna befogenhet till förvaltningschefen vid den egna förvaltningen och till 
serviceförvaltningens förvaltningschef.  
 
Serviceförvaltningen har ny direktör sedan den 1 mars 2021. Förvaltningen föreslår därför att 
nämnden utser den nya förvaltningschefen, Charlotte Goliath, till utanordnare för utbetalning 
av pengar på stadsdelsnämndens vägnar. Förvaltningschefen ska därefter, enligt reglerna för 
ekonomisk förvaltning, utse namngivna ställföreträdare med befogenhet att på motsvarande 
sätt beordra utbetalning av pengar. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-21. 
Dnr FAR 2021/340 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12 Ekonomisk månadsrapport maj 2021 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för maj 2021. 
 
Ärendet 
Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa ett överskott om totalt 28 miljoner kronor. 
Överskott prognostiseras inom individ- och familjeomsorg, förskoleverksamhet, 
äldreomsorg, funktionsnedsättning, arbetsmarknadsåtgärder samt övrig verksamhet.  
 
De ekonomiska konsekvenserna av covid-19-pandemin är fortsatt märkbara och påverkar 
förvaltningens utfall. Störst ekonomisk påverkan ses på äldreomsorgens verksamheter. 
Prognosen innehåller en rad osäkerhetsfaktorer med anledning av pandemin. Prognosen 
förutsätter även att nämnden får delvis statlig ersättning för sjuklönekostnader till och med 
juli. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-06-04. 
Dnr FAR 2021/152 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 
 
§ 13 Årsrapport 2020 för Farsta stadsdelsnämnd 
Yttrande till Stadsrevisionen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande över 
Stadsrevisionens årsrapport 2020 för Farsta stadsdelsnämnd. 
 
Ärendet 
Stadsrevisionen har granskat nämndens verksamhet under 2020 och gjort bedömningen att 
Farsta stadsdelsnämnd ur ekonomisk synpunkt har bedrivit verksamheten på ett 
tillfredsställande sätt. Nämnden bedöms dock inte ha bedrivit verksamheten på ett helt 
ändamålsenligt sätt, då invånare drabbats av inställd eller anpassad verksamhet till följd av 
pandemin eller avstått från insatser på grund av oro för smitta. Granskningen visar dock att 
nämnden har anpassat sin styrning och vidtagit åtgärder i syfte att eftersträva kontinuitet i 
verksamheten.  
 
Förvaltningen kommenterar i tjänsteutlåtandet Stadsrevisionens synpunkter och redovisar 
vad som har gjorts och görs för att avhjälpa bristerna. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-19. 
Dnr FAR 2021/247 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 14 God och nära vård – rätt stöd till psykisk hälsa (SOU 2021:6) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av betänkandet God och nära vård – Rätt stöd till psykisk hälsa (SOU 2021:6). 
 
Ärendet 
Regeringen beslutade den 2 mars 2017 att tillkalla en särskild utredare med uppdrag att 
utifrån förslagen i ett tidigare betänkande, Effektiv vård, stödja regionerna samt berörda 
myndigheter och organisationer i arbetet med att samordnat utveckla en modern jämlik, 
tillgänglig och effektiv hälso- och sjukvård med fokus på primärvården. Utredningen föreslår 
i sitt sista delbetänkande att det måste synliggöras i primärvårdens grunduppdrag att 
primärvården svarar för hälso- och sjukvård avseende både fysisk och psykisk ohälsa. Vidare 
redovisar utredningen bedömningar av hur primärvården bör arbeta med psykisk ohälsa.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget till utvecklande av en bättre hälso- och 
sjukvård. Det är viktigt att region och kommun på olika nivåer upprätthåller en fortsatt god 
samordning för enskilda patienter. Förvaltningen vill därför lyfta fram utredningens förslag 
om förtydligande av regioners och kommuners särskilda samverkansansvar vid planering 
och utveckling av hälso- och sjukvården. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-31. 
Dnr FAR 2021/260 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 Gode män och förvaltare – en översyn (SOU 2021:36) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av betänkandet Gode män och förvaltare – en översyn (SOU 2021:36). 
 
Ärendet 
Regeringens utredning Ställföreträdarutredningen har haft till uppdrag att säkerställa att de 
människor som är i behov av en ställföreträdare ska kunna lita på att de får den hjälp och det 
stöd de behöver. Utredningen har uppmärksammat områden där det finns problem och brister 
och har nu lämnat sitt betänkande som innehåller en rad olika förslag på åtgärder och som 
innebär förbättringar för de personer som har behov av en god man eller förvaltare. Förutsatt 
att föreslagen realiseras bedöms dessa bland annat bidra till ökat hänsynstagande till 
huvudmannens vilja och välbefinnande. Exempelvis föreslås att den nuvarande regleringen i 
föräldrabalken förstärks med en bestämmelse om att ställföreträdare ska ta hänsyn till 
huvudmannens vilja eller förmodade inställning när uppdraget utförs.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till de förändringar som utredningen föreslår, med viss 
reservation. De föreslagna åtgärderna bedöms öka kraven på gode män och förvaltare, både 
vad gäller kompetens och tidsåtgång, vilket i sig kan öka svårigheten att rekrytera 
ställföreträdare framöver. Ett sätt att motverka det kan vara att öka arvodet till 
ställföreträdare, vilket i sin tur innebär ökade kostnader för staden. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-06-10. 
Dnr FAR 2021/370 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16 Rekommendation om att anta Överenskommelse om samverkan inom 
patientnämndsverksamhet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av rekommendationen om att anta Överenskommelse om samverkan inom 
patientnämndsverksamhet. 
 
Ärendet 
Kommunerna i Stockholms län och Region Stockholms patientnämnd har sedan 2003 en 
överenskommelse om samverkan inom patientnämndsverksamhet. Kommunerna 
rekommenderas nu av förbundet Storsthlm att anta ett förslag till reviderad 
överenskommelse. Patientnämnden fakturerar enligt överenskommelsen kommunerna för 
utförda tjänster. Fördelningen mellan kommuner har hittills varit baserad på befolkning 65 år 
och äldre. Nu föreslås en ny beräkningsmodell så att ersättningen fördelas mellan 
kommunerna beräknat på kommunens hela befolkning och inte som nu baserat på befolkning 
över 65 år. Antalet inkomna ärenden hos Patientnämnden som rör kommunernas 
verksamheter är få och Patientnämnden är intresserad av ett utvecklat samarbete med 
kommunerna.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till ett närmare samarbete mellan Patientnämnden och 
kommunerna. Förvaltningen ser att en stärkt samverkan dels är gynnsam ur ett 
brukarperspektiv, dels är en viktig del i att kvalitetssäkra verksamheterna genom 
Patientnämndens fördjupade analyser och återkoppling av inkomna ärenden. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-03-25. 
Dnr FAR 2021/189 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17 Krav för bilar i upphandling av transporttjänster i Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen av förslag till krav för bilar i upphandling av transporttjänster i Stockholms stad. 
 
Ärendet 
Enligt stadens Program för inköp 2020-2023 ska miljökrav alltid ställas där det är brukligt 
för att uppnå miljömålen. Som en del av detta har miljö- och hälsoskyddsnämnden tagit fram 
ett förslag på krav som ska ställas vid upphandling av transporttjänster.  
 
Upphandlingskrav för bilar föreslås i tre nivåer för att möjliggöra mer flexibilitet för 
upphandlande enhet i kravspecifikationen. Sammanfattningsvis och något förenklat innebär 
nivåerna: 

• Spjutspets – elbilar och bränslecellsbilar. 
• Avancerad – etanol-, gas- och laddhybridfordon. 
• Bas – fordon godkända för HVO1 och snåla bensin- och dieselfordon.  

 
Förvaltningen instämmer till stor del och är positivt inställd till förslaget. 
 
Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2021-05-19. 
Dnr FAR 2021/225 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
Särskilt uttalande  
Leif Söderström (SD) 
 
Att reducera utsläpp av växthusgaser är en både lovvärd och angelägen målsättning. Det 
finns olika metoder för hur en sådan reduktion bör ske, exempelvis kan prioritering göras 
utifrån geografiska, sektorsindelade eller effektivitetsmått.  
 
Exempelvis är kostnaden per reducerad enhet växthusgasutsläpp erkänt högre i 
transportsektorn jämfört med andra sektorer. På samma sätt är kostnaden för att minska 
utsläpp i Sverige (där utsläppen redan är mycket låga) höga jämfört med att reducera samma 
mängd utsläpp i utvecklingsländer. För att anta en metodik som bygger på att minska 
växthusgasutsläpp inom transportsektorn i Stockholms stad krävs därför extraordinärt goda 
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skäl eftersom utsläppsreduktionen hade kunnat bli mångdubbelt större till samma kostnad 
utan de sektorsvisa eller geografiska avgränsningarna. 
 
Det är också anmärkningsvärt att Stockholms miljöförvaltning anser att fordon med utsläpp 
av 190 g C02/km kan anses vara bra ur klimatperspektiv. I ett läge då det visat sig långt 
svårare att framställa förnybara drivmedel på ett hållbart sätt är det tveksamt att utan stor 
försiktighet premiera och uppmuntra ett användande av dessa drivmedel. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 
 
§ 18 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 
anmälningsärenden 
 
BESLUT 
Stadsdelsnämnden lägger nedanstående protokoll samt förvaltningens sammanställning över 
ärenden och beslut till handlingarna. 
 
Ärendet 
 
 Pensionärsrådets protokoll den 14 juni 2021 
 
 Funktionshinderrådets protokoll den 14 juni 2021 
 
 Ordförandens beslut enligt delegering 

Stadsdelsnämndens ordförande har fattat följande beslut enligt nämndens delegering 
enligt 6 kap 39 § KL den 14 december 2017 § 11 (dnr 1.1-706/2017) till ordföranden att 
besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande 
inte kan avvaktas. 

 
1. 2021-05-25: Deltagande på distans vid stadsdelsnämndens sammanträde den 27 maj 

2021. Dnr FAR 2021/12. 
2. 2021-06-03: Stadsdelsnämndens sammanträde den 23 juni 2021 ska hållas inom 

stängda dörrar. Dnr FAR 2021/361. 

Förvaltningen hade redovisat besluten i en sammanställning daterad 2021-06-09. 
Dnr FAR 2020/729 

 
 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 
anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 
nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 
 
1. 2021-04-29: Svar till kommunstyrelsen på kontorsremiss av Boverkets promemoria 

Önskemål om utökat bemyndigande att meddela föreskrifter för friytor för lek och 
utevistelse vid skolor, förskolor, fritidshem och annan jämförlig verksamhet. Dnr 
FAR 2021/231. 

2. 2021-05-06: Genomförandebeslut om renovering av parkvägar. Dnr FAR 2021/310. 
Enligt inriktningsbeslut i verksamhetsplan 2021. (Även enligt 8:14.) 

3. 2021-05-19: Genomförandebeslut om nyanläggning av en fruktlund vid Sjöändan i 
Sköndal. Dnr FAR 2021/328. (Även enligt 8:14.) 

4. 2021-05-20: Svar till miljöförvaltningen på kontorsremiss av förslag till 
handlingsplan för hållbar plastanvändning. Dnr FAR 2021/256. 
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5. 2021-05-24: Beslut om tillförordnade stadsdelsdirektörer och ombud att föra 
nämndens talan den 10-11 juni 2021. Dnr FAR 2021/345. (Enligt nämndbeslut 2020-
10-22, dnr FAR 2020/492.) 

6. 2021-05-24: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid serviceförvaltningen att 
genomföra upphandling av insamling, transport och behandling av 
verksamhetsavfall. Dnr FAR 2021/346. (Även enligt 8:13) 

 
Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2021-06-09. 
Dnr FAR 2020/729 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Kristina Lutz (M) yrkade att nämnden skulle lägga protokoll samt 
förvaltningens sammanställning över ärenden och beslut till handlingarna. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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ÖVRIGT 
 
§ 19 Nämndens frågor och information från förvaltningen 
 
Följande skrivelse lämnades in. 
 
Fler bokbytarskåp i stadsdelsområdet (bilaga) 
Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) 
 
BESLUT 
Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  
 
 
Tillförordnade förvaltningschefen Per-Ove Mattsson informerade om det aktuella läget 
beträffande coronapandemin. Läget är stabilt inom alla verksamheter. Han lämnade också 
följande information: 
 
• Torsdagen den 17 juni invigdes den nya bryggan vid Farsta gård av nämndens 

ordförande. Bryggan är en del av ett större projekt, nämligen Farsta strandpark, som är 
en långsiktig satsning på parkområdet mellan Rödkindavägen i öster till gångbron till 
Farstanäset i väster. Stadsdelsnämnden antog ett program för hela området år 2019. Den 
nya bryggan är rund medan den gamla var rektangulär. Den är dessutom cirka 50 
kvadratmeter större än den som var där tidigare. Bryggan är en populär plats för 
bröllopsfoton.  

 
• Vid förra nämndsammanträdet ställdes en fråga om oroligt läge bland kriminella gäng i 

stadsdelsområdet. Förvaltningschefen har stämt av med kommunpolisen som säger att 
det inte är några nya gäng som etablerats utan det handlar om de konflikter som pågår i 
hela Stockholmsområdet. Det är en orolig situation generellt och de tillslag som gjorts 
påverkar också. Kommunpolisen hälsar att han gärna träffar nämnden i höst för att 
informera allmänt om läget i Farsta utifrån polisens perspektiv. 

 
• Stockholms stad avråder från att äta fisk fångad i Magelungen, Drevviken och ytterligare 

sex sjöar i Stockholms tillsynsområde. Detta på grund av höga nivåer av PFAS-ämnen. 
PFAS-ämnen förekommer inte naturligt och flera av dessa ämnen har förbjudits men 
finns kvar i miljön även efter att de slutat användas. PFOS är det ämne i PFAS-gruppen 
som förekommer i högst halt i fisk. 

 
Inför dagens sammanträde hade Socialdemokraterna och Vänsterpartiet lämnat in följande 
fråga: 
 

Hur ser tidsplanen ut för att slutföra, och fram till dess säkerställa trafiksäkerheten vid 
etableringen av handelsplatsen (med tillkommande bostadsbyggande) i Sköndal? För 
två veckor sedan blev en person påkörd då säkerheten för gångtrafikanter är påtagligt 
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bristfällig i området. Otydliga och provisoriska övergångsställen, smala passager och 
tung fordonstrafik gör det extremt farligt att röra sig i området. 

 
Per-Ove Mattsson svarade att förvaltningen har varit i kontakt med trafikkontoret och 
exploateringskontoret. Bygget pågår fortfarande och det är därför ett pågående 
exploateringsprojekt som exploateringskontoret är ansvarig för. Nedanstående svar har vi fått 
från exploateringskontoret: 
 

”Exploateringskontoret beklagar det som inträffade gångtrafikanten, det är mycket 
olyckligt. Situationen vid handelsplatsen inte är optimal, det är en komplicerad 
trafiksituation där det är brist på utrymme.  
 
Efter samråd med trafikkontoret togs beslut att projektera om Sköndalsvägen i syfte att 
underlätta framkomlighet och öka trafiksäkerheten. Detta görs genom att skapa ett extra 
körfält samt bygga signalreglering vid korsningen mot Perstorpsvägen. Det skapar dock 
en mer ansträngd trafiksituation under utförandetiden men kommer att öka säkerheten 
när projektet väl är klart. 
 
Enligt den reviderade tidplanen som vi har fått från entreprenören kommer arbetet vara 
klart i höst. Asfaltering bedöms kunna göras från v. 29 och framåt. 
 
En del av problematiken vid övergångsstället beror på att det byggstaket som idag står 
vid utfarten är placerat nära körbanan och kan skymma gångtrafikanter för biltrafiken. 
Det går dessvärre inte att flytta på eftersom vi ska börja lägga kantsten innanför. 
 
En viktig faktor är att sänka hastigheten och vi vill påtala att det i dagsläget är 30 km/h 
liksom utfartsregeln som gäller och att området utgör arbetsområde,. För att säkerställa 
att hastigheten sänks och att platsen upplevas mer säker kommer exploateringskontoret 
att lägga ut farthinder på körbanan. Vi kommer även förbättra placeringen och 
komplettera skyltningen för övergångsstället så att de tydligare syns för bilister. 
 
Vad gäller Sköndalsvägens utveckling i stort kan sägas att det nu pågår en utredning för 
att förbättra framkomligheten på resterande delar av hela Sköndalsvägen som därefter 
kommer att resultera i en ombyggnad.” 
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